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Țările dezvoltate ale Uniunii Europene vor
beneficia la maximum de noul parteneriat
economic cu Japonia, însă marea problemă
este că România nu prea are nimic de oferit, în
condițiile în care economia niponă este super-
tehnologizată, a declarat miercuri președintele

Camerei de Comerț și Industrie (CCIR), Mihai
Daraban, citat de agerpres.ro - „Sunt 362 de
societăţi cu capital japonez în România şi au
un capital social de 240 milioane euro. Și mai
sunt 315 milioane euro - investiţii directe ale
Japoniei în România. Problema este ceea ce
avem noi de oferit având în vedere specificul
lor. Sunt implicaţi în high tech, şi nu mă refer
doar la IT, ci la tot ce înseamnă industrie, unde
economia japoneză excelează. Să vedem care
este oferta noastră de ţară“. În ceea ce
priveşte exporturile României în Japonia,
preşedintele CCIR a spus că nu poate da
detalii despre structura lor, deoarece nu are
acces la datele oficiale - „Din păcate, în
România, şi aceste baze de date sunt secrete.
Noi cerem de ani de zile să ni se spună în ce
constau cele 75,6 miliarde euro importate anul
trecut. Vrem să ştim şi noi de brandurile mari,
celebre. Cât este, de exemplu, în dreptul lui
Samsung sau al lui New Holand?“. În opinia
sa, cele mai mari beneficiare al acordului cu
Japonia vor fi ţările G20 din UE, precum
Germania, Franţa, Italia şi chiar şi Spania, care
au produse cu valoare adăugată mare - „Noi,
care vindem grâul neprelucrat şi nu o să
reuşim să ducem agricultura la peste 5% din
PIB, nu avem mari aşteptări. Da, o să vindem
vinuri în Japonia, dar acesta nu este un produs
cu valoare adăugată mare“.
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Acord economic de amploare

Când ești mic,
sărac și prost 
n-ai ce face în

Japonia

Puțini angajați români știu să
lase sarcinile de servciu la serviciu,
atunci când sunt în timpul lor liber.
Potrivit unui studiu efectuat de
compania BestJobs, aproape 70%
dintre angajaţii români din sectorul
privat continuă să lucreze şi după
încheierea programului, fie din
pricina volumului mare de muncă,
fie din dorinţa de a fi mai
competitivi. „Mai mult de jumătate
dintre cei care lucrează în timpul
liber invocă drept principal
argument volumul mare de muncă,
în timp ce 27% dintre respondeţi
spun că fac acest lucru ca urmare a
presiunii angajatorilor, care văd în
orele muncite suplimentar o dovadă
de implicare în activitatea
companiei. De asemenea, 10%
preferă să lucreze în timpul liber
pentru că vor să facă diferenţa între
performanţele lor şi ale celorlalţi

colegi şi doar 9% afirmă că
muncesc în plus din pasiune pentru
ceea ce fac“, se arată în raportul
transmis de platforma de recrutări
online, scrie Mediafax.

De asemenea, BestJobs anunţă
că bariera dintre programul de lucru
şi timpul personal s-a redus în ultimii
ani şi pe fondul evoluţiei
tehnologice, 40% dintre angajaţii
care lucrează peste program spun
că ajung să facă acest lucru pentru
că au acces facil la internet, inclusiv
pe dispozitivele mobile, obişnuind să
îşi verifice frecvent e-mailul de
serviciu şi să răspundă la mesaje.

Din raport rezultă că angajaţii cu
funcţii de conducere muncesc lunar
cel puţin zece ore suplimentare.
Astfel, 80% dintre angajaţii middle
management spun că obişnuiesc să
petreacă la birou sau acasă cel
puţin o jumătate de oră în plus pe zi

pentru a finaliza sarcinile, în timp ce
alţi 15% spun că muncesc mai mult
de o oră peste programul de lucru
normal. Alţi 3% petrec în plus chiar
şi două ore pe zi muncind de la
birou sau de acasă. „Angajaţii din
sectorul IT, inginerii, angajaţii din
domeniul financiar, dar şi cei cu
profesii liberale, precum arhitecţii,
consultanţii, designerii sau avocaţii,
afirmă, în proporţie de 85%, că
muncesc mai mult de opt ore pe zi.
Cu toate astea, doar 22% dintre cei
care muncesc suplimentar susţin că
sunt plătiţi pentru orele în plus
efectuate“, menţionează BestJobs.

Sondajul a fost desfăşurat în
perioada 15 august - 30 septembrie
2018, pe un eşantion de 1.230 de
respondenţi din mediul urban, cu
vârste cuprinse între 18 şi 65 de
ani, din care 68% sunt fără funcţii
de conducere.

Șefii din mediul privat muncesc
lunar cel puţin 10 ore suplimentare

Oglindă, oglinjoară cine muncește cel mai mult din țară?!

Rezultatele preliminare ale
controalelor  efectuate la Serviciul de
Ambulanță Craiova și la Spitalul Clinic
Județean de Urgență Craiova de
Corpul de Control al Ministerului
Sănătății împreună cu reprezentanți ai
Departamentului pentru Situații de
Urgență din cadrul MAI relevă faptul
că au fost respectate procedurile în
efectuarea intervențiilor medicale în
cazul lui Ilie Balaci. Ambulanțele au
fost dotate corespunzator, iar
protocolul de resuscitare a fost
respectat, fiind  efectuată chiar o
resuscitare prelungită, informează

Ministerul Sănătății, într-un comunicat. 
Reamintim că o echipă de control

formată din reprezentanți ai Corpului
de Control din Ministerul Sănătății și
reprezentanți ai  Departamentului
pentru Situații de Urgență (DSU) au
anunțat la scurt timp de la deces că
verifică modul în care s-a intervenit în
cazul Ilie Balaci. “Ilie Balaci este eroul
nostru naţional şi familia a ridicat
suspiciuni legate de modul în care au
intervenit echipajele ambulanţei. În
aceste condiţii, este de datoria noastră
să verificăm exact ce s-a întâmplat
acolo. Astfel, o echipă a Ministerului

Sănătăţii, împreună cu reprezentanţi ai
Departamentului pentru Situaţii de
Urgenţă s-a deplasat la Craiova pentru
a verifica dacă au fost respectate
protocoalele și procedurile în acest
caz”, a declarat, zilele trecute,
ministrul Sănătății, Sorina Pintea.

Pe de altă parte, trebuie menționat
faptul că, totuși, una dintre fetele
fostului fotbalist, s-a arătat extrem de
mulțumită de cum a acționat echipa de
sepcialiști care a sosit la fața locului
pentru a-l salva pe tatăl său, neavând
ce să le reproșeze oamenilor în
halate. 

Președintele CCIR, Mihai Daraban: „Noi
vindem grâu neprelucrat și nu ducem

agricultura la peste 5% din PIB, deci n-
avem așteptări mari de la acordul
economic dintre UE și Japonia“

S-au respectat sau nu procedurile medicale în cazul lui Ilie Balaci?

Posibil cartel „beton“ în piața cimentului
Consiliul Concurenţei (CC) a declanşat o investigaţie

privind o posibilă înţelegere anticoncurenţială între Holcim,
CRH Ciment și Heidelbergcement, realizată prin împărțirea
pieței producției și comercializării din România, din perspectiva
cotelor de piaţă şi/sau produselor oferite, limitarea sau controlul
producţiei, comercializării, dezvoltării tehnice sau investiţiilor,
corelate cu posibila coordonare a politicii de formare a preţurilor
practicate de întreprinderile implicate, începând cu 2010,
informează autoritatea, într-un comunicat remis redacției
cotidianului Telegraf Constanța. În situaţia în care CC va
constata încălcarea regulilor de concurenţă, companiile
implicate riscă amenzi de până la 10% din cifra de afaceri.
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